

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

[FC-99-00-72]

Minutes of the Faculty Council meeting held on Wednesday, March 17, 2000 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Benson
D. Clipsham (Chair)
J. Escobar
J.-C. Jaubert
S. Legault
D. Mazzeo
G. Moyal
S. Olsen
J. Savary
D. Spring
C. Zimmerman

C. Biggs
J. Crozier
M. Feliciano
S. Kampf
L. Lewin
G. Mianda
E. O'Hara
W. Paterson
J. Schaeffner
B. Wilson

P. Bourdin
J.-P. Diamani
A. Hopkins
C. Klein-Lataud
I. McDonald
V. Monty
D. Olin
E. Roventa
I. Smith
S. Ziaian

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le mercredi 17 mars 2000 à 13 h 30 dans la salle du sénat. Les membres suivants étaient présents :

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:40 p.m.

The Chair welcomed the two newest members of Council : Professors J. Escobar and I. McDonald (Senior Scholars). He then communicated regrets from the Principal and the Chair of the Curriculum Committee.

I. Smith, seconded by C. Biggs moved that the motion FC-99-00-71 listed under « New Business » be considered right after « Inquiries and Communications ». The motion was unanimously **approved**.

1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 40.

Le président souhaite la bienvenue à deux nouveaux membres du Conseil : les professeurs J. Escobar et I. McDonald (professeurs retraités). Il communique ensuite les excuses du principal et de la présidente du Comité des programmes.

I. Smith, appuyé par C. Biggs, propose que la motion FC-99-00-71, présentée sous la rubrique « Affaires nouvelles » soit considérée juste après le point « Communications et questions diverses ». La motion est **approuvée** à l'unanimité.

The Chair presented the motion for the 2000-2001 Council meeting dates contained in document FC-99-00-61 and the following dates were **approved** (Benson/Moyal):

- September 29, 2000
- October 20, 2000
- November 17, 2000
- December 8, 2000
- January 19, 2001
- February 23, 2001
- March 23, 2001
- April 20, 2001

Le président présente la proposition pour les dates des réunions en 2000-2001, publiée dans le document FC-99-00-61. Les dates suivantes sont **approuvées** (Benson/Moyal) :

- 29 septembre 2000
- 20 octobre 2000
- 17 novembre 2000
- 8 décembre 2000
- 19 janvier, 2001
- 23 février 2001
- 23 mars 2001
- 20 avril 2001

2. **Minutes of the previous meeting**

- **March 1, 2000 – FC-99-00-62**

The minutes were **approved**.
(Jaubert/Zimmerman)

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

- **1^{er} mars 2000 – FC-99-00-62**

Le procès-verbal est **approuvé**
(Jaubert/Zimmerman)

3. **Matters arising from the minutes**

There were no matters arising.

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

Il n'y en a aucune.

4. **Inquiries and Communications**

I. McDonald observed his concern about the length of the Winter term which had been changed from 13 weeks to 12 weeks. The same concern was raised by C. Biggs who felt that students were not getting what they paid for. In response, J. Crozier noted that the issue should be addressed to Vice-President Hobson.

The Chair also noted that the issue had already been raised in Senate.

4. **Communications et questions diverses**

I. McDonald fait part de son inquiétude à propos de la durée du trimestre d'hiver qui s'étend sur douze semaines au lieu de treize. La même inquiétude est soulevée par C. Biggs qui pense que les étudiants ne reçoivent pas les services pour lesquels ils ont payé. En réponse, J. Crozier note que cette question doit être adressée à la vice-présidente Hobson.

Le président note aussi que la question a déjà été soulevée au Sénat.

5. **New Business**

I. Smith, seconded by B. Wilson, moved the motion contained in document **FC-99-00-71**. The motion read as follows:

Finding that the exam schedule of Glendon College for the Academic year 1999-2000 is too compressed,

Understanding that many students are forced to deal with and complete several in-class assignments and tests before the end of the term and are then to write all final exams within a two-week period

Be it resolved that the Glendon College Faculty Council adopt the following motion :

Understanding the stress and demand put upon students at the end of this academic year Faculty Council urges all instructors to use their discretion in extending the due date for take home exams as well as final papers.

I. Smith gave a brief overview of the motion and expressed his gratitude to Professors C. Zimmerman and D. Clipsham who had given helpful advice to the movers of the motion. He noted that out of 103 exams, only 20 had been scheduled outside the 1st week period and such a schedule was too phenomenal to be handled by most students. He observed that it would have been better for the students if the exams were spread out more evenly throughout the whole exams period. He also noted that he hoped that the motion would trigger some discussions which would ensure that such a discrepancy would not be repeated in the future.

5. **Affaires nouvelles**

I. Smith, appuyé par B. Wilson, présente la motion suivante contenue dans le document **FC-99-00-71** :

Étant donné l'horaire des examens trop chargé pour l'année universitaire 1999-2000;

étant donné que beaucoup d'étudiants sont obligés de présenter et de rédiger plusieurs travaux et tests avant la fin du trimestre, et doivent ensuite passer leurs examens finaux dans une période de deux semaines,

il est résolu que le Conseil de la faculté du Collège Glendon adopte la motion suivante :

Reconnaissant la pression exercée sur les étudiants à la fin de l'année universitaire, le Conseil de la faculté demande à tous les enseignants d'être indulgents dans le report de la date finale pour la remise des travaux et examens.

I. Smith parle brièvement de la raison d'être de la motion et remercie les professeurs C. Zimmerman et D. Clipsham qui ont encouragé les auteurs de la motion. Il note que sur cent trois examens, seulement vingt se tiendront après la première semaine et que cet horaire est trop chargé pour la majorité des étudiants. Il observe qu'il aurait été préférable de répartir plus équitablement les examens durant toute la période des examens. Il note aussi que cette motion entraînera des discussions afin d'empêcher que le problème ne se répète à l'avenir.

A discussion ensued. The following concerns were raised: the motion could have been stronger so that the exam schedule could be rearranged accordingly; the phrase “..... Faculty Council urges all instructors to use their discretion...” could be misleading; the motion even though supported by a good majority of members was confusing.

Members also questioned the impact of such a motion on the deadline date for handling in the final grades.

J. Crozier observed that the compression of the exams time-table was due to several factors - the Convocation date, and based on what professors and students have been advocating for in the past: most of them wished to get over with the exams so that they could pursue other activities as early as possible in May.

The Chair ruled out of order an amendment that would set a new deadline of April 17 for term work noting that Council does not have the authority to change the official University deadline.

Following discussion, the motion was unanimously **approved**.

6. **Reports from Standing Committees**

(a) **CASTL**

- Proposal to restructure the Canadian Studies Programme

The proposal as contained in document FC-99-00-63 was **approved**.

Une discussion suit. Les inquiétudes suivantes sont soulevées : la motion aurait pu être plus forte et pourrait demander un changement de l’horaire des examens. La phrase « ... le Conseil de la faculté demande à tous les enseignants d’être indulgents... » pourrait être trompeuse ; la motion, quoique appuyée par une grande majorité des membres, est déroutante.

Les membres s’interrogent aussi sur la conséquence d’une telle motion par rapport à la date limite pour remettre les notes finales.

J. Crozier observe que la compression de l’horaire des examens est due à plusieurs facteurs – la date de la remise des diplômes, et aussi en réponse aux nombreuses demandes des professeurs et des étudiants qui sont nombreux à vouloir finir rapidement leurs examens afin de pouvoir se consacrer à d’autres activités le plus tôt possible, au mois de mai.

Le président rejette une motion d’amendement proposant de fixer au 17 avril la remise des notes. Il note que le Conseil ne peut pas changer la date officielle fixée par l’université.

Suite à une discussion, la motion est **approuvée** à l’unanimité.

6. **Rapports des comités permanents**

(a) **Comité des normes académiques**

- Proposition pour restructurer le programme en Études canadiennes

La proposition contenue dans le document FC-99-00-63 est **approuvée**.

- Certificate in Work and Study – title change

J.-C. Jaubert, the coordinator of the Work and Study Programme presented the proposal.

Members of Council expressed concerns that the rationale did not address the proposed changes; the new title would reduce the strong academic component attached to the programme when it had been originally created, and was ambiguous and confusing to students.

A. Hopkins, seconded by J. Savary moved that the proposal be referred back to the Committee.

The question was called and the motion **carried**.

- Certificat Travail et études – changement de titre

J.-C. Jaubert, coordonnateur du programme travail et études, présente la proposition.

Les membres du Conseil expriment leur inquiétude à propos de la raison d'être qui ne justifie pas le changement proposé. Le nouveau titre réduirait la forte orientation universitaire originale du programme; il est ambiguë et risque d'entraîner des confusions parmi les étudiants.

A. Hopkins, appuyé par J. Savary, propose que la soumission soit renvoyée au comité.

On passe au vote et la motion de renvoi est **approuvée**.

(b) Curriculum

Submissions received from the following Departments were **approved**:

- English – FC-99-00-65
- Philosophy – FC-99-00-66
- School of Women's Studies – FC-99-00-67

(b) Comité des programmes

Les soumissions reçues des départements suivants sont **approuvées** :

- Anglais – FC-99-00-65
- Philosophie – FC-99-00-66
- L'école des études des femmes – FC-99-00-67

The submission from the Work and Study Programme contained in document FC-99-00-68 received extensive discussion.

Some members still felt that the new course description did not speak to the critical component of the course as originally intended when the programme was created. The last sentence in the existing course description was noted to be more explicit as to what was expected from students.

It was also noted that the Department Overview did not supply the rationale for changes to these existing courses.

A motion to refer the proposal back to the Committee, moved by A. Hopkins and seconded by G. Moyal, was **approved**.

(c) Nominations

A. Hopkins presented the reports of the Nominations Committee.

- Faculty Council membership – Senior Scholars – 1999-2000

The following faculty had been acclaimed in the Senior Scholar election and were now members of Council for 1999-2000: José Escobar and Ian McDonald.

La soumission du programme Travail et études, contenue dans le document FC-99-00-68 est amplement discutée.

Plusieurs membres pensent toujours que la nouvelle description du cours ne présente pas bien la dimension critique du cours tel qu'il a été créé à l'origine. On note que la dernière phrase de la description existante du cours indique plus clairement ce qu'on attend des étudiants.

On note aussi que la justification proposée n'explique pas les changements apportés aux cours existants.

A. Hopkins, appuyé par G. Moyal, propose que la soumission soit renvoyée au Comité ; la motion est **approuvée**.

(c) Mises en candidature

A. Hopkins présente le rapport du comité des mises en candidature

- Représentation des professeurs retraités au Conseil de la faculté – 1999-2000

Les professeurs suivants ont été élus lors des élections pour les professeurs retraités et sont maintenant membres du Conseil pour l'année 1999-2000 : José Escobar et Ian McDonald.

- Standing Committees for 2000-2001 – FC-99-00-71

A. Hopkins presented the list of nominees for the Standing Committees of Council as contained in document FC-99-00-71. He noted several additions: J. Drexler for the Committee on Enrolments, A. McGaughey for the Petitions Committee, P. Bourdin for PPC and S. Shand for the Research Grants Committee. He then asked for nominations from the floor.

There being no further nominations, the nominations were closed and the following were acclaimed:

CASTL: J.-C. Jaubert, D. Simeoni, and R. Wallace

Curriculum Committee: M. Feliciano

Committee on Enrolments: F. Mougeon and J. Drexler

Petitions Committee: A. McGaughey

For the **Tenure and Promotion Committee**, the Chair undertook to check the motion passed by Council for the membership of the Committee in the absence of nominations for the untenured seat.

It was noted that ballots would be mailed out to elect members for the **Policy and Planning Committee** and the **Research Grants Committee**.

- Comités permanents pour l'année 2000-2001 – FC-99-00-71

A. Hopkins présente la liste des candidats pour les comités permanents du Conseil, contenue dans le document FC-99-00-71. Il note plusieurs ajouts : J. Drexler pour le comité chargé du recrutement, A. McGaughey pour le comité des pétitions, P. Bourdin pour le CDP et S. Shand pour le comité des subventions de recherche. Il invite ensuite d'autres mises en candidature.

Ne recevant plus d'autres mises en candidatures, on déclare close la période de mise en candidature et les personnes suivantes sont élues.

CNAP : J.-C. Jaubert, D. Simeoni, et R. Wallace

Comité des programmes : M. Feliciano

Comité chargé du recrutement : F. Mougeon et J. Drexler

Comité des pétitions : A. McGaughey

Pour le **Comité de promotion et de permanence**, le président s'engage à vérifier la motion approuvée par le Conseil pour la composition du Comité en l'absence de mises en candidature pour le poste réservé aux professeurs sans la permanence.

On note aussi que les bulletins de vote seront envoyés pour élire les membres pour le **Comité de direction et de planification** et le **Comité des subventions**.

(d) Policy and Planning Committee

A. Hopkins reported that the Committee had been focusing on the main issue to be discussed at the forthcoming Annual Academic Planning Forum organized by Senate APPC on April 6, 2000. The Committee was currently examining the revised version of section VI of the UAP – (Strategic Priorities) and had highlighted several concerns to be raised at the forum.

He also observed that the Committee had had a very preliminary discussion on the development of the template outlining unit needs for both the number and the prioritizing of TS appointments.

(d) Comité de direction et de planification

A. Hopkins rapporte que le Comité s'est concentré sur le point principal qui sera à l'ordre du jour de prochain Forum de planification universitaire, organisé par le CDPU du Sénat le 6 avril 2000. Le comité examine en ce moment la version révisée de la section VI du Plan académique de l'université et a souligné plusieurs points qui devront être soulevés lors du forum.

Il observe aussi que le comité a abordé des discussions préliminaires pour la mise au point d'un plan cadre soulignant les besoins – à la fois en terme de priorité et de nombre – d'engagements permanents de professeurs.

7. Adjournment

The meeting adjourned at 3:35 p.m.

7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 35.